
 
ZAB.0012.8.1.2023 

 
Protokół nr 26/23 

z posiedzenia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 
Rady Powiatu we Włocławku  

 z dnia 23 lutego 2023 roku 
 

 
1. Otwarcie obrad Komisji.  

 
W dniu 23 lutego 2023 roku o godzinie 11:30  Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw 
Społecznych  Pani Ewa Kończyńska, dokonała  otwarcia obrad Komisji, powitała wszystkich 
członków Komisji i zaproszonych gości w osobie Sekretarza Powiatu – Pana Piotra Krygiera, 
Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku  Panią  Agnieszkę 
Łobodę, Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku Panią Annę Jackowską, 
Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego we Włocławku Panią Magdalenę  
Fejdowską, zastępcę  Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego we Włocławku  
Panią Zofię Ziółkowską oraz  Dyrektora Powiatowego Centrum Zdrowia i SPZPS we 
Włocławku – Pana Sławomira Paździerskiego. 
Lista zaproszonych gości stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  
 
2. Stwierdzenie quorum.  

 
Na podstawie listy obecności  Przewodniczący Komisji stwierdził, że w obradach uczestniczy 
5 osób, co wobec ustawowego składu Komisji, liczącego 5 osób stanowi wymagane quorum, 
zatem obrady są prawomocne. 
Lista obecności członków Komisji stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 
 
3. Przyjęcie porządku obrad.  
 
Przewodnicząca  Komisji -  poinformowała, że wraz z zawiadomieniem o posiedzeniu 
Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych członkowie komisji otrzymali porządek obrad. 
 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad Komisji. 
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu nr 25/22 z posiedzenia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych z dnia 

28 grudnia  2022 roku. 
5. Informacja Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku oraz 

Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku o realizacji Powiatowego 
Programu Działań na Rzecz Osób Niepełnosprawnych  na lata 2016 – 2025  za rok 2022.  

6. Informacja Dyrektora w sprawie zbycia, oddania w dzierżawę, najem, użytkowanie oraz 
użyczenia aktywów trwałych Powiatowego Centrum Zdrowia – Samodzielnego 
Publicznego  Zespołu  Przychodni Specjalistycznych we Włocławku za 2022 r.  

7. Informacja Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego we Włocławku o stanie 
bezpieczeństwa sanitarnego na terenie Powiatu Włocławskiego za 2022 rok. 



8. Sprawozdanie z działalności Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych Rady Powiatu we 
Włocławku w 2022 roku.  

9. Sprawy różne. 
10. Zamknięcie obrad Komisji. 

 
Przewodnicząca Komisji - zaproponowała wprowadzenie dodatkowego punktu jako 6 w 
brzmieniu: Analiza i wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie określenia 
zadań, na które przeznacza środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych w 2023 roku. 
Przewodnicząca Komisji  zapytała członków komisji, czy są za wprowadzeniem dodatkowego  
punktu jako 6 w brzmieniu:  Analiza i wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie 
określenia zadań, na które przeznacza środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych w 2023 roku i przeprowadziła procedurę głosowania.  
 Wyniki głosowania: 
 za - 5 
  przeciw-0 
  wstrzymało się-0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania, Przewodnicząca komisji stwierdziła, że 
komisja przyjęła wprowadzenie dodatkowego punktu jako 6 w brzmieniu: Analiza 
i wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie określenia zadań, na które 
przeznacza środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2023 
roku.  

   Przewodnicząca Komisji  odczytała treść nowego porządku obrad. 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad Komisji. 
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu nr 25/22 z posiedzenia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych z dnia 

28 grudnia  2022 roku. 
5. Informacja Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku oraz 

Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku o realizacji Powiatowego 
Programu Działań na Rzecz Osób Niepełnosprawnych  na lata 2016 – 2025  za rok 2022.  

6. Analiza i wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie określenia zadań, na 
które przeznacza środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 
w 2023 roku. 

7. Informacja Dyrektora w sprawie zbycia, oddania w dzierżawę, najem, użytkowanie oraz 
użyczenia aktywów trwałych Powiatowego Centrum Zdrowia – Samodzielnego 
Publicznego  Zespołu  Przychodni Specjalistycznych we Włocławku za 2022 r.  

8. Informacja Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego we Włocławku o stanie 
bezpieczeństwa sanitarnego na terenie Powiatu Włocławskiego za 2022 rok. 

9. Sprawozdanie z działalności Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych Rady Powiatu we 
Włocławku w 2022 roku.  

10. Sprawy różne. 
11. Zamknięcie obrad Komisji. 

 
 Przewodnicząca komisji zapytała  kto jest za przyjęciem nowego porządku obrad 
i przeprowadził procedurę głosowania.  
Wyniki głosowania: 
za - 5 



przeciw-0 
wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania  Przewodnicząca  komisji stwierdziła, że 
komisja przyjęła porządek obrad składający się z 11 punktów.  
Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  
 
4. Przyjęcie protokołu nr  25/22  z posiedzenia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 

z dnia 28 grudnia 2022 roku. 
 
Przewodnicząca Komisji - poinformowała, że z ostatniego posiedzenia Komisji Zdrowia 
i Spraw Społecznych został sporządzony protokół nr 25/22 z dnia 28 grudnia  2022 roku, który 
był do wglądu w Kancelarii Przewodniczącego Rady. Przewodnicząca Komisji zapytała 
członków komisji, czy mają jakieś pytania, uwagi do sporządzonego protokołu? Nie było 
żadnych pytań i uwag. Wobec braku pytań i uwag,  Przewodnicząca Komisji zapytała 
członków komisji, kto jest za przyjęciem protokołu nr 25/22 z dnia 28 grudnia  2022 roku 
i przeprowadziła procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za - 5 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodnicząca Komisji stwierdziła, 
że protokół nr 25/22 z posiedzenia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych z dnia 28 grudnia 
2022 roku został przyjęty.  
 
5. Informacja Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku oraz 

Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku o realizacji Powiatowego 
Programu Działań na Rzecz Osób Niepełnosprawnych  na lata 2016 – 2025  za rok 
2022.  
 

Przewodnicząca Komisji - poprosiła Panią  Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy 
Rodzinie we Włocławku  Panią  Agnieszkę  Łobodę o przedstawienie informacji.  
Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku – powiedziała, że 
Program Działań na Rzecz Osób Niepełnosprawnych  na lata 2016 – 2025  jest realizowany  
przez Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie i Powiatowy Urząd Pracy ze środków 
Państwowego Funduszu Realizacji Osób Niepełnosprawnych oraz Funduszu Pracy, 
a działania, którymi objęci są niepełnosprawni mieszkańcy naszego powiatu mają służyć  
zwiększeniu ich udziału zarówno w życiu zawodowym i społecznym i poprzez 
wyrównywanie szans, korzystanie z praw i obowiązków jakie przysługują pozostałym 
sprawnym obywatelom. W ramach  działań realizowanych przez Powiatowe Centrum 
Pomocy Rodzinie, to praktycznie wszystkie działania w roku ubiegłym były finansowane 
z Państwowego Funduszu ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych, udało nam się przy trochę  zwiększonych środkach również  objąć swoje 
wsparcie. Organizacje pozarządowe działające na terenie powiatu na rzecz osób 
niepełnosprawnych. Oprócz tych podstawowych działań i dofinansowań wypłacanych 
w ramach środków PFRON, takich jak przedmioty ortopedyczne, środki pomocnicze, 
uczestnictwo w turnusach rehabilitacyjnych, likwidacja barier architektonicznych 
w komunikowaniu się. Analizowaliśmy dodatkowe programy finansowane z Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, tj. Program wyrównywanie różnic między 
regionami III. Dzięki dofinansowaniu można było zakupić samochód osobowy na 9 osób 
przeznaczony dla potrzeb Domu  Pomocy Społecznej w Kurowie, ale również realizować  



program „ Aktywny Samorząd” Pozwala na dofinansowanie do kosztów kształcenia się osób 
niepełnosprawnych. Od umiarkowanego stopnia niepełnosprawności do znacznego, ale 
również pozostałe działania, takie jak za specjalistycznych protez już na poziomie 3 i 4 
poziomu,  dofinansowanie do naprawy wózków inwalidzkich, zakup sprzętu komputerowego, 
sprzętu elektronicznego służącego osobom niepełnosprawnym, szczególnie niedowidzącym 
bądź z dysfunkcją narządu ruchu, ale kończyn górnych o dofinansowanie zakupu sprzętu. 
Programy  dwa dotyczące możliwości dofinansowania wynajmu mieszkań,  przez osoby 
niepełnosprawne poza miejscem zamieszkania funkcjonujące oraz nawet zakupu i wymiany 
mieszkania na mieszkanie dostosowane, takie które ma zlikwidowane bariery 
architektoniczne. Co prawda programy ruszyły, środki na nasze konta wpłynęły, tylko 
chętnych w tym zakresie nie było. Nie były realizowane te dwa programy. 
Przewodnicząca Komisji – zapytała, czy tych środków jest za mało, czy za dużo i czy zostają, 
wykorzystane  wszystkie? 
Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku – odpowiedziała, że 
środków jest jak zwykle za mało. Mieliśmy 850 000 zł z drobną końcówką, wykorzystane 
zostały wszystkie środki. 
Przewodnicząca komisji - podziękowała Pani Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy 
Rodzinie we Włocławku za przedstawienie informacji i poprosiła o zabranie głosu Panią 
Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku. 
Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku – powiedziała, że uzupełniając to, co 
powiedziała Pani Dyrektor  Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku pod 
kątem aktywizacji zawodowej, to tak jak tutaj tych pieniędzy na tą pomoc przy likwidowaniu 
barier jest za mało, to jeśli chodzi o środki na aktywizację zawodową, to my nie jesteśmy 
w stanie ich wykorzystać, co wskazuje na to że jednak włączanie osób z niepełnosprawnością 
na rynek pracy jest bardzo, bardzo trudny. My w tym roku dysponowaliśmy zarówno  
środkami Funduszu Pracy jak i właśnie PFRON na różne formy aktywizacji i z takich 
kosztowych forów skorzystało z powiatu włocławskiego 33 osoby. Razem wydatkowaliśmy 
ponad 330 tysięcy. Spośród tych osób były te największe ilości, były to roboty publiczne 12 
osób, 1 osoba z niepełnosprawnością otworzyła własną działalność gospodarczą. Były to 
usługi ogrodnicze i utrzymanie terenów zieleni. Dwie osoby skorzystało ze szkolenia kategorii 
B, bo w tamtym roku dopuściliśmy po raz pierwszy możliwość szkolenia,  jeżeli chodzi 
o prawo jazdy kategorii B, żeby likwidować, te wykluczenie komunikacyjne, które 
niewątpliwie na obszarze powiatu włocławskiego jest bardzo wyraźne. Mam opracowany 
specjalny regulamin, kogo to dotyczy, bo obawialiśmy się takiej sytuacji, że wszyscy będą 
chcieli sobie sfinansować prawo jazdy kategorii B jeżeli byłoby dla wszystkich 
zarejestrowanych osób. Pod tym kątem wybierani byli kandydaci i właśnie  2 osoby 
z niepełnosprawnością  z tego skorzystały. W stażach uczestniczyło 6 osób u pracodawców, 
po których zostały te osoby  zatrudnione, 2 osoby zostały zatrudnione w ramach stworzonych 
stanowisk pracy na które też przeznaczamy środki pracodawcom, 6 osób korzystało ze 
zwrotów kosztów dojazdów. Patrząc na tą  proporcję w skali całego urzędu wydatkowaliśmy 
na różne programy ponad  36 000 000 zł, a te 330 000 zł to jest 1% całej tej kwoty. Osób 
zarejestrowanych z niepełnosprawnościami  stanowi niespełna 3%, bo te osoby się nie 
rejestrują. Często jest tak, ze do PCPR-u, czy  do Mops-u przychodzą osoby niepełnosprawne   
i nie wiedzą, że mogą być u nas  na przykład jako poszukujące pracy. Mogą nawet jak mają 
renty i mogą  skorzystać z jakieś form aktywizacji.  Pokazuje się wtedy te możliwości tym 
osobom, ale tutaj widać jeszcze dużo barier. Po stronie osób niepełnosprawnych i po stronie 
pracodawców.  
Przewodnicząca Komisji podziękowała Pani Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy we 
Włocławku za zabranie głosu i zapytała członków komisji, czy mają jakieś pytania do 
przedłożonej informacji? Nie było żadnych pytań. Wobec braku pytań, Przewodnicząca  



Komisji  zapytała członków komisji, kto jest za przyjęciem Informacji  Dyrektora 
Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku oraz Dyrektora Powiatowego 
Urzędu Pracy we Włocławku o realizacji Powiatowego Programu Działań na Rzecz Osób 
Niepełnosprawnych  na lata 2016 – 2025  za rok 2022 i  przeprowadziła procedurę głosowania.  
Wyniki głosowania: 
Za - 5 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że  
Informacja Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku oraz 
Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku o realizacji Powiatowego Programu 
Działań na Rzecz Osób Niepełnosprawnych  na lata 2016 – 2025  za rok 2022 została przyjęta.  
Informacja Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku oraz 
Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku o realizacji Powiatowego Programu 
Działań na Rzecz Osób Niepełnosprawnych  na lata 2016 – 2025  za rok 2022 stanowi 
załącznik nr 3  do niniejszego protokołu.  
 
6. Analiza i wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie określenia zadań, 

na które przeznacza środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych w 2023 roku. 
 

Przewodnicząca Komisji -  poprosiła Panią Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy 
Rodzinie we Włocławku o przedstawienie projektu uchwały.  
Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku – powiedziała, że 
PFRON ogłosił w poniedziałek wysokość  limitów przyznanych na ten rok, dlatego materiał 
był wprowadzany dodatkowo, aby jak najszybciej uruchomić dofinansowanie dla osób 
niepełnosprawnych. Jeśli chodzi o kwestię kwotową zdecydowanie lepiej wyglądają środki 
przyznane w roku bieżącym,  bo to jest 1 212 764, 00 zł. To jest około 306 000 zł więcej niż 
w roku ubiegłym. Wydawać by się mogło znaczący wzrost. Natomiast zmieniły się wysokości 
dofinansowań przyznanych przez Narodowy Fundusz do przedmiotów ortopedycznych 
i wózków, protez, pielucho- majtek i to powoduje, że siłą rzeczy wzrasta i nasze 
dofinansowanie, bo to jest powiązane z limitami Funduszu. Tak nie do końca się cieszymy, 
bo będziemy mieli problem z zabezpieczeniem potrzeb, bo już do dnia sporządzenia podziału 
wpłynęło wniosków na to zadanie ponad 600 000 zł. Jest już połowa zagospodarowanych  
środków. Biorąc pod uwagę potrzeby jednak  aktywizowania w dalszym ciągu zawodowego, 
no jedno miejsce pracy tak profilaktycznie planujemy. Kolejna kwota to, jeśli chodzi 
o zapotrzebowanie złożone przez Powiatowy Urząd Pracy na 40 000 zł w związku z tymi 
formami aktywizującymi typu staże, typu szkolenie dla osób niepełnosprawnych. Być może 
to pozwoli jakoś bardziej płynnie przejść niepełnosprawnym z tej nieaktywności zawodowej 
w aktywność zawodową. Pozostałe środki  wysokości  1 147 764 zł  proponujemy zgodnie 
z analizą wydatkowania w roku ubiegłym. Z wnioskami złożonymi już na dzień dzisiejszy 
przeznaczyć na cztery zadania,  które chcemy dofinansować. To turnusy rehabilitacyjne na 
kwotę 180 000 zł. Mamy  dużo wniosków, ale pewnie wprowadzimy jakieś ograniczenie, 
z  uwagi na to, że osoby mogą też korzystać zamiennie z uczestnictwa w sanatorium. 
Dofinansowanie do sprzętu to  615 584 zł, bariery architektonicznych 337 000 zł, Organizacje 
pozarządowe w nieznacznej wysokości, bo też prowadziliśmy maksymalną kwotę czyli to 
będzie  15 180 zł, ale myślę, że organizacje skorzystają z benefitu wynikającego z balu 
charytatywnego te nasze organizacje powiatowe, więc nie zagrozi to im funkcjonowaniu i ich  
planom. Projekt podziału środków pozytywnie zaopiniowała Powiatowa Społeczna Rada.  



Przewodnicząca Komisji – podziękowała Pani  Dyrektor za zabranie głosu i zapytała 
członków komisji, czy mają jakieś pytania? Nie było żadnych pytań. Wobec braku pytań, 
Przewodnicząca  Komisji  zapytała członków komisji, kto jest za pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały w sprawie określenia zadań, na które przeznacza środki 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2023 roku 
i przeprowadziła procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za - 5 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że  
komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie określenia zadań, na które 
przeznacza środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2023 
roku. 
Projekt uchwały w sprawie określenia zadań, na które przeznacza środki Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2023 roku stanowi załącznik nr 4 do 
niniejszego protokołu.  
 
7. Informacja Dyrektora w sprawie zbycia, oddania w dzierżawę, najem, użytkowanie 

oraz użyczenia aktywów trwałych Powiatowego Centrum Zdrowia – Samodzielnego 
Publicznego  Zespołu  Przychodni Specjalistycznych we Włocławku za 2022 r.  

 
Przewodnicząca Komisji – poprosiła Dyrektora Powiatowego Centrum Zdrowia i SPZPS we 
Włocławku o przedstawienie informacji.  
Dyrektor Powiatowego Centrum Zdrowia i SPZPS – powiedział, że czynsze z umowy 
najmu, zbycie i oddanie w dzierżawę powierzchni poniżej 50 m 2,   Powiatowe Centrum 
Zdrowia uzyskało przychód roczny w wysokości 89 990 zł. Z tytułu powyżej 50 m 2 

uzyskaliśmy przychód w wysokości 157 586 zł. Dodatkową rzeczą w tamtym  roku było to, 
że Powiatowe Centrum Zdrowia zrzekło się nieruchomości oznaczonych jako grunty, działki 
pod budowę nowego Powiatowego Centrum Zdrowia. Dotyczy to ul. Szpitalnej, Radosnej, 
Prymasa Wyszyńskiego i Łady.  
Przewodnicząca Komisji – podziękowała Panu Dyrektorowi za zabranie głosu i zapytała 
członków komisji, czy mają jakieś pytania? Nie było żadnych pytań. Wobec braku pytań, 
Przewodnicząca  Komisji  zapytała członków komisji, kto jest za przyjęciem Informacji 
Dyrektora w sprawie zbycia, oddania w dzierżawę, najem, użytkowanie oraz użyczenia 
aktywów trwałych Powiatowego Centrum Zdrowia – Samodzielnego Publicznego  Zespołu  
Przychodni Specjalistycznych we Włocławku za 2022 r. i przeprowadziła  procedurę 
głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za - 5 
Przeciw-0 
Wstrzymało się - 0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że  
komisja przyjęła Informację Dyrektora w sprawie zbycia, oddania w dzierżawę, najem, 
użytkowanie oraz użyczenia aktywów trwałych Powiatowego Centrum Zdrowia – 
Samodzielnego Publicznego  Zespołu  Przychodni Specjalistycznych we Włocławku za 
2022 r.  
Informacja Dyrektora w sprawie zbycia, oddania w dzierżawę, najem, użytkowanie oraz 
użyczenia aktywów trwałych Powiatowego Centrum Zdrowia – Samodzielnego Publicznego  



Zespołu  Przychodni Specjalistycznych we Włocławku za 2022 r. stanowi załącznik  nr 5 do 
niniejszego protokołu.  
 
8. Informacja Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego we Włocławku 

o stanie bezpieczeństwa sanitarnego na terenie Powiatu Włocławskiego za 2022 rok. 
 

Przewodnicząca Komisji – poprosiła Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego we 
Włocławku o przedstawienie informacji.  
Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny we Włocławku -  powiedziała, że rok 2022 
był rokiem przełomowym. Początek roku był kontynuacją działań epidemicznych. Jeszcze 
trwała epidemia. Prowadziliśmy cały czas wzmożone działania zapobiegawcze. 
Prowadziliśmy zapobiegania epidemiologiczne. Natomiast tak było do końca pierwszego 
kwartału. Natomiast w maju sytuacja epidemiologiczna,  nie tylko w naszym powiecie, ale 
i w kraju poprawiła się na tyle, że zapadła decyzja, że stan epidemii zmieniono na stan 
zagrożenia epidemicznego. I to jest ta dobra informacja. Występowanie zachorowań na Covid 
istnieją. Zmieniły się zasady nadzoru. Od tego momentu nie ma już izolacji, nie ma już 
kwarantanny, więc zadania spoczęły na lekarzach pierwszego kontaktu. Cieszymy się, że NFZ 
finansuje testy, które wykrywają zakażenia i okres tego stanu zagrożenia epidemicznego jest  
łagodniejszy. W dalszym ciągu jako Inspekcja Sanitarna zwracamy uwagę na rangę 
wykonywania szczepień ochronnych, sczepień przeciwko Covid kolejnymi dawkami, bo 
wielka grupa społeczeństwa nie jest zaszczepiona pełnym cyklem. Kiedy naprawdę były 
zachorowania i duży wzrost zachorowań, to były szczepienia. Natomiast teraz  społeczeństwo 
szczepi się mniej. Szczepienia są najbardziej skutecznym środkiem zapobiegania chorobom 
zakaźnym. Jako Inspektor sanitarny zachęcam do szczepienia nie tylko kolejnych dawek 
przeciwko Covid, ale również  przeciwko grypie. Teraz są też zachorowania Covidem, teraz 
też jest zwyżka około 10 dziennie w mieście i powiecie. Niepokojące jest to, że to są tylko te 
potwierdzone testem. Ranga działalności pierwszego kontaktu jest ważna, bo testy są 
dostępne przez NFZ finansowane i w ten sposób prowadzimy statystykę. Z takich ważnych 
informacji , które w 2020 roku odbyły się to było to, że w czerwcu 2020 roku Główny 
Inspektor Sanitarny otrzymał nagrodę sektora publicznego ONZ Nagrodę Główną za 
wdrożenie systemu Sepis, który pomógł nam bardzo w nadzorze w prowadzeniu rejestru 
i kontaktach z osobami, które podlegały kwarantannie, izolacji i kontaktach z zakażeniami 
Sars CoV -2. Poza innymi sektorami, które funkcjonowały w 2022 roku to był nadzór nad 
jakością wody, żywienia. Tu trzeba podkreślić dobrą współpracę z włodarzami 13 gmin, jak 
również ze Starostwem Powiatowym. W 2022 roku  z takich głośnych sytuacji był wyciek 
rurociągu „ Przyjaźń”. Słyszeliśmy wszyscy z mediów i było to na naszym terenie w gminie 
Chodecz. Prowadziliśmy nadzór nad źródłem wody. Sytuacja była odnośnie skażenia ryb w 
Odrze. My monitorowaliśmy wzdłuż, bo mamy akurat wzdłuż Wisły trzy gminy tj. Lubanie, 
Fabianki, Włocławek. Kontrowaliśmy i współpraca z włodarzami była bardzo dobra. 
Cieszymy się, że jest nie epidemia, tylko stan zagrożenia epidemicznego. Bardziej  martwimy 
się o sytuację za naszą wschodnia granicą. My też podejmujemy działania, mamy sporo 
uchodźców. Chciałam podziękować za pośrednictwem Państwa wszystkim włodarzom, 
którzy na swoich terenach uruchomili miejsca pobytu dla mieszkańców Ukrainy. Wszystkie 
miejsca, które były przygotowane  na przyjęcie uchodźców były dobre i była bardzo dobra 
współpraca. Najwięcej było w mieście Włocławek i Wieńcu. Nie licytujemy się gdzie więcej, 
ale  po prostu że były. Wszystkie gminy starały się pomóc. My prowadzimy w stosunku do  
mieszkańców Ukrainy działania profilaktyczne. Spotykamy się z nimi, także zachęcamy do 
szczepień, bo ich też po trzech miesiącach obecności w Polsce obowiązuje kalendarz 
szczepień i obowiązek tych szczepień. Także też staramy się do nich dotrzeć.  



Radny Jacek Ledzion – zapytał czy docierają do Pani instytucji, jakieś informacje o stanie 
ryb w Wiśle? Istnieje niebezpieczeństwo takie, że drapieżniki głównie biała ryba okoń, 
sandacz posiadają w sobie pasożyty.  
Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny we Włocławku – odpowiedziała, że nadzór 
nad rybami to nie jest nasz zakres, aczkolwiek jest to zakres weterynarii. Natomiast jeżeli 
dochodzą do nas jakiekolwiek sygnały, to reagujemy. Zgodnie z kompetencjami, jeżeli nie 
nasze kompetencje, to przekazujemy zgodnie z właściwością do konkretnych instytucji. 
Musze powiedzieć, że w latach poprzednich mieliśmy kiedyś taki sygnał, to też 
sprawdzaliśmy, co w naszej gestii jest. Natomiast w minionym roku sprawozdawczym nie 
mieliśmy żadnej interwencji.  
Przewodnicząca Komisji – zapytała członków komisji, czy mają jeszcze jakieś pytania? Nie 
było  żadnych pytań. 
Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny we Włocławku – podkreśliła jeszcze, że 
Główny Inspektor Sanitarny został nagrodzony na konferencji ONZ za opracowanie systemu 
Sepis, system informatyczny w całej Polsce, gdzie współpracują wszystkie inspekcje. Tam  
wszystkie dane są wprowadzane odnośnie kwarantanny, izolacji, potem sukcesywnie jest 
rozszerzany na niepożądane odczyny poszczepienne, na zakażenia.  
Przewodnicząca Komisji – powiedziała, że służbie zdrowia również należą się 
podziękowania za włożenie serca i siły oraz za wykonanie tej pracy, aby wejść w ten system 
i żeby to wszystko było zrobione jak należy. Przewodnicząca powiedziała, że niby nie ma już 
tych zachorowań , ale jak się zdarzy, to jest bardzo poważne i nawet dużo osób umiera na tą 
pandemię. Nie chcą już się ludzie szczepić na koronawirus, a na grypę chcą się szczepić.  
Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny we Włocławku – powiedziała, że Główny 
Inspektor Sanitarny Krzysztof Saczka to jest jego program komputerowy Sepis. Główny Inspektor 
Sanitarny jest naszym głównym zwierzchnikiem, który prowadził całą Inspekcję Sanitarną przez 
Covid, a bardzo dobrze się układała współpraca z sektorem Zdrowia, czyli z Ministrem Zdrowia. Te 
dwa piony Minister Zdrowia i Główny Inspektor Sanitarny Pan Krzysztof Saczka bardzo ściśle ze sobą 
współpracowali. Nie były to łatwe czasy, cieszę się  bardzo, że wtedy Inspekcję Sanitarną po wielu 
latach dostrzeżono jak jest ważna. Ministerstwo Zdrowia i Główny Inspektor Sanitarny dostrzegli to 
co robiliśmy. Między innymi ja oraz inni pracownicy Inspekcji Sanitarnej zostali odznaczeni. Ja za 
wieloletnią pracę, bo 42 lata pracy mam w służbie zdrowia, zostałam odznaczona złotą odznaką za 
zasługi nadaną przez Ministra Zdrowia i dostałam dostrzeżona za pracę podczas Covid. Zostałam 
odznaczona złotym krzyżem zasługi przez Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej  Andrzeja Dudę. Pani 
Inspektor powiedziała, że cieszy się i że zawsze była oddana pracy przez te 42 lata. 
Przewodnicząca Komisji – powiedziała, że Covid spowodował, że nastąpiła informatyzacja 
służby zdrowia i informatyzacja sanepidu.  
Przewodnicząca Komisji -  zapytała, czy członkowie komisji mają jakieś pytania? Nie było 
żadnych pytań. Wobec braku pytań, Przewodnicząca  Komisji  zapytała członków komisji, 
kto jest za przyjęciem Informacji Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego we 
Włocławku o stanie bezpieczeństwa sanitarnego na terenie Powiatu Włocławskiego za 2022 
rok i przeprowadziła procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
 za - 5 
 przeciw-0 
 wstrzymało się - 0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania, Przewodnicząca komisji stwierdziła, że 
komisja przyjęła Informację Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego we 
Włocławku o stanie bezpieczeństwa sanitarnego na terenie Powiatu Włocławskiego za 2022 
rok. 



Informacja Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego we Włocławku o stanie 
bezpieczeństwa sanitarnego na terenie Powiatu Włocławskiego za 2022 rok stanowi załącznik 
nr 6 do niniejszego protokołu.  
 
9. Sprawozdanie z działalności Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych Rady Powiatu 

we Włocławku w 2022 roku.  

Przewodnicząca Komisji -  poinformowała, że wraz z zawiadomieniem o posiedzeniu 
Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych członkowie komisji otrzymali Sprawozdanie 
z działalności Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych Rady Powiatu we Włocławku w 2022 
roku, z którym mogli się zapoznać.  
Przewodnicząca Komisji zapytała, czy członkowie komisji mają jakieś uwagi do 
sprawozdania? Nie było żadnych uwag. Wobec braku uwag,  Przewodnicząca  Komisji  
zapytała członków komisji, kto jest za przyjęciem Sprawozdania z działalności Komisji 
Zdrowia i Spraw Społecznych Rady Powiatu we Włocławku w 2022 roku i przeprowadziła 
procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
 za - 5 
 przeciw-0 
 wstrzymało się-0 
 Na podstawie przeprowadzonego głosowania, Przewodnicząca Komisji stwierdziła, 
że komisja  przyjęła Sprawozdanie z działalności Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych Rady 
Powiatu we Włocławku w 2022 roku.  
Sprawozdanie z działalności Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych Rady Powiatu we 
Włocławku w 2022 roku stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 
 
10. Sprawy różne. 
 
Przewodnicząca  Komisji - zapytała, czy ktoś z członków komisji chciałby zabrać głos 
w tym punkcie? Nie było żadnych głosów. 
 
11. Zamknięcie obrad Komisji. 

Po zrealizowaniu porządku obrad  Przewodnicząca  Komisji Zdrowia i  Spraw Społecznych w  dniu  
23  lutego  2023  roku  o godzinie 12:25 dokonała  zamknięcia obrad Komisji.  
 
 
        Przewodnicząca Komisji  
                Zdrowia i Spraw Społecznych 
 
                       Ewa Kończyńska 
 
 
 
 
 
 
 

Ze Starostwa Powiatowego protokołowała 
Anita Sudomir - Ozdoba……………………… 

 



 
          
  
 
 

 
 


